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Betreft: Beantwoording schriftelijke vragen (RvO, artikel 40) over Woonzekerheid voor huurders

Geachte heer Rijsdijk.

Op 4 oktober 2021 heeft u ons een brief gestuurd met vragen over woonzekerheid voor huurders. In deze
brief beantwoorden we uw vragen daarover. We hebben hiervoor navraag bij Wooncompas gedaan,
aangezien het merendeel van uw vragen de verantwoordelijkheid van Wooncompas betreft
Wooncompas heeft bij ons aangegeven bereid te zijn om vragen ook rechtstreeks aan u te beantwoorden
(zie ook de afsluitende alinea van deze brieD

Vraag 1
Bent u het met ons eens dat woonzekerheid voor mensen belangrijk is en dat daarbij ook hoort dat
mensen binnen een redelijke termijn horen wat er met hun woning gaat gebeuren? Meer dan vijf jaar
wachten op wat er met je woning gaat gebeuren, vinden wij geen redelijke termijn meer. Graag uw
antwoord toelichten

Antwoord

Uiteraard vinden we woonzekerheid voor mensen belangrijk. De communicatie tussen Wooncompas en
haar huurders over plannen van Wooncompas voor haar woningen is echter een zaak tussen
Wooncompas en haar huurders. Hierin is de gemeente geen partij.

Daarnaast geven we aan u mee dat het voor een woningcorporatie niet gemakkelijk is om te bepalen op
welk moment zij het beste plannen voor een buurt met haar huurders kan communiceren. Ook kunnen er
tussentijdse, onvoorziene ontwikkelingen zijn, waardoor plannen meer tijd kosten en speelt de
financierbaarheid van de grote opgaven een belangrijk rol. Wooncompas en de gemeente Ridderkerk
voeren intensieve gesprekken om te komen tot een meerjarig ontwikkelperspectief voor Wooncompas-
bezit en de uitbreiding daarvan. Het creëren van schuifruimte is daarbij een belangrijke factor. Dit alles
draagt bij aan een meer stabiel en toekomstbestendig perspectief.



Vraag 2
Wat vindt u in het algemeen een redelijke termijn waarbinnen mensen duidelijkheid moeten hebben?

Antwoord :

Zoals bij het antwoord van vraag 1 aangegeven, is dit een zaak tussen Wooncompas en haar huurders
Wooncompas heeft een tijd lang vijf jaar als richtlijn gebruikt voor het bekendmaken van de definitieve
aanpak. De laatste jaren gebruiken ze (weer) vaker een kortere periode. Er wordt overigens onder
huurders zeker niet eenduidig gedacht over de prettigste termijn.

Vraag 3
In welke (delen van) straten speelt dit probleem, naast de Henegouwsestraat en de Hovystraat. nog
meer?

Antwoord :

Wooncompas communiceert met alle bewoners van buurten waar ptannen voor zijn of afwegingen
plaatsvinden. Op twee plekken in Ridderkerk hebben ze in een heel vroeg stadium bekend gemaakt dat
er plannen met de woningen zijn: de Hollandsestraat en omliggende straten, waaronder de
Henegouwsestraat, De la Reijstraat en omliggende straten. De plannen voor deze buurten zijn op dit
moment nog niet afgerond

U heeft ongetwijfeld ook kennis genomen van de reeds in uitvoering genomen ontwikkeling aan de
Stadhouderslaan, de planvorming voor o.a. De Blaak en de Rembrandtweg (fase 2) en de nieuwe
ontwikkelingen die gaan plaatsvinden aan het Prunusplantsoen en de Johan Sebastiaan Bachstraat
Deze ontwikkelingen en impulsen dragen stuk voor stuk bij aan de bedoelde voortgang en de ingezette
groei van de Ridderkerkse sociale corporatievoorraad

Het bepalen van de juiste strategie is daarbij een complex proces. Dat is in de afgelopen jaren verder
bemoeilijkt geweest door marktontwikkelingen, duurzaamheidseisen, veranderingen in de regelgeving en
gewijzigde regionale inzichten en afspraken

Wooncompas is zich ervan bewust dat het voor veel huurders vervelend is niet precies te weten of en
hoe lang zij in hun woning kunnen blijven wonen. De bewoners worden ondertussen zo goed mogelijk op
de hoogte gehouden van de planvorming

Vraag 4
Kunt u per straat aangeven wanneer Wooncompas verwacht duidelijkheid te kunnen geven? Mocht die
duidelijkheid nog niet voor elke straat gegeven kunnen worden, bent u bereid om er dan bij Wooncompas
op aan te dringen om die duidelijkheid zo snel mogelijk te geven?

Antwoord :

In de omgeving van de Hollandsestraat zijn de bewoners recent geïnformeerd over het lopende
onderzoek naar sloop (of gedeeltelijke sloop) versus duurzaamheidsingrepen. Daarop worden op korte
termijn besluiten genomen. Zo is dat ook gecommuniceerd. In de omgeving van De la Reijstraat is een
enquête gehouden onder de huurders en vinden verkenningen plaats naar de mogelijkheden voor een
groter gebied

Vraag 5
Kunt u aangeven aan de hand van welke criteria wordt bepaald of een woning wordt gesloopt en
vervangen door nieuwbouw of wordt gerenoveerd?



Antwoord :
Dit is een combinatie van bouwtechnische kwaliteit, woontechnische kwaliteit, financieel rendement en
transformatiemogelijkheden. Duidelijk is dat de afwegingen en beslissingen door Wooncompas worden
gemaakt

Vraag 6
Kunt u in algemene zin aangeven wat de keuze voor sloop met vervangende nieuwbouw of renovatie
voor huurders betekent? Denk aan de mogelijkheid om in de woning te kunnen terugkeren. de hoogte
van de huur, het hebben van voorrang op een andere woning, het ontvangen van een
verhuiskostenvergoeding, etc.

Antwoord

Huurders van een te slopen of te renoveren woning (waarbij de huurder niet in de woning kan blijven
wonen) hebben vanuit Wooncompas recht op een verhuiskostenvergoeding en een vervangende woning
(via urgentie). Dat is wettelijk zo geregeld (inclusief de hoogte van de verhuiskostenvergoeding). Per
buurt/project wordt daarnaast een sociaal plan gesloten, waarin eventuele aanvullende afspraken staan
Bijvoorbeeld over de mogelijkheid om in de woning te kunnen terugkeren en de hoogte van de huur.

Vraag 7
Als mensen er ondertussen niet meer aan ontkomen om zelf noodzakelijke investeringen in de woning te
doen. zijn er dan mogelijkheden om die kosten vergoed te krijgen als later blijkt dat de woning toch
gesloopt gaat worden? Graag uw antwoord toelichten

Antwoord :

Omdat het hier Wooncompasbeleid betreft hebben we navraag gedaan, waaruit het navolgende blijkt: in
principe geldt het reguliere beleid voor zelf aangebrachte veranderingen in de woning van Wooncompas
Voor grote aanpassingen aan de woning, zoals een dakkapel, nieuwe keuken of wijziging aan de
indeling, is toestemming van Wooncompas nodig. Er zijn drie opties: toestemming, tijdelijke toestemming
of geen toestemming. Sloop op korte termijn kan voor Wooncompas reden zijn om geen toestemming te
geven. Verder is het vooral eigen keuze van de huurder. In een aantal gevallen betaalt Wooncompas ook
een vergoeding voor de aanpassing. Daar maakt Wooncompas met de huurder vooraf afspraken over, Zo
nodig wordt dit punt ook besproken in de huisbezoeken voorafgaand aan sloop of renovatie en waar
relevant worden maatwerkafspraken gemaakt. In de praktijk speelt dit specifieke punt overigens
nauwelijks

Vraag 8
Als mensen de voortdurende onzekerheid beu zijn en besluiten om te verhuizen voordat er duidelijk is
wat er met hun woning gaat gebeuren, bestaat dan de mogelijkheid dat zij toch een (gedeeltelijke)
verhuiskostenvergoeding krijgen? Graag uw antwoord toelichten.

Antwoord :

Het moment vanaf wanneer verhuiskostenvergoeding wordt betaald ligt vast in de wet. In het sociaal plan
zijn daarop eventueel aanvullende afspraken te maken.

Vraag 9
Wat houdt dit 'duurzaamheidsplan' in en wat is de huidige status daarvan?

Antwoord :

Duurzaamheidsingrepen die onderzocht worden zijn bijvoorbeeld de gevel inpakken, nieuwe installaties
aanbrengen en zonnepanelen op het dak plaatsen. Zie ook het antwoord op vraag 3



Vraag 10
Verwachten u en Wooncompas dat dit duurzaamheidsplan nog dit jaar is afgerond, zodat bewoners van
de Henegouwsestraat dan duidelijkheid krijgen over wat er met hun woning gaat gebeuren, zoals ook in
de brief van Wooncompas staat? Zo nee, wanneer komt die duidelijkheid er dan wel?

Antwoord :

Zie het antwoord op vraag 4

Vraag 11
Voor welke (delen van) straten wordt er nog meer een duurzaamheidsplan opgesteld?

Antwoord :

De buurten waarvoor plannen zijn tot transformatie zijn bij uw raad bekend via onder andere de
prestatieafspraken en de voornemens van Wooncompas

Vraag 12
Bij het verduurzamen van woningen in de Tarwestraat is het nodige misgegaan. Kunt u aangeven welke
problemen hier hebben gespeeld/spelen en aangeven hoe deze problemen zijn opgelost/worden
opgelost? Welke lessen zijn uit deze problemen getrokken en hoe worden deze toegepast bij het
opstellen van het aangekondigde duurzaamheidsplan?

Antwoord
Het proces en de samenwerking met de aannemer zijn niet gegaan zoals van tevoren gedacht en
gehoopt. Belangrijkste reden hiervoor is de problematische (financiële) situatie waarin de aannemer op
een bepaald moment verkeerde. Dat heeft voor vertraging gezorgd. Wooncompas kan melden dat het
project binnen enkele weken wordt/is afgerond. In deze periode hebben we ook als gemeente ons
regelmatig met Wooncompas te verhouden om voortgang te bewerkstelligen of overlast waar mogelijk te
beperken

Heeft u (aanvullende) vragen?
Wooncompas heeft aangeboden om eventuele aanvullende vragen over dit onderwerp of andere vragen
over haar bezit rechtstreeks te willen beantwoorden. U kunt hiervoor contact opnemen met mevrouw
E. Houtman, Beleidsadviseur, via e-mail info@wooncompas.nl of telefoonnummer (0180) 494 949.

Hoogachtend,

het college van burgemeester en wethouders van Ri9áerkerk,

/ae burgemeester,

mw. A. Attema


